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MAGYAR TŰZOLTÓ SZÖVETSÉG  
ELNÖK  

 
Szám: 56-7/2021.MTSZ 

 

Jegyzőkönyv 

a Magyar Tűzoltó Szövetség  

Elnökségi üléséről 

 
Helyszín: Jogar Továbbképző Központ és Hotel, előadóterem  

Időpont: 2021. szeptember 17. 16,00 óra 

Tárgy: Magyar Tűzoltó Szövetség kibővített Elnökségi ülése 

Jelen vannak: mellékelt jelenléti ív szerint. 

 

Dobson Tibor tű. vezérőrnagy, elnök (Elnök): köszöntötte a megjelent elnökségi, bizottsági 

tagokat, a meghívottakat. Ismertette a mai és a holnapi szakmai nap programjait, a technikai 

tudnivalókat, a kötelezően betartandó protokoll szabályokat.  

 

Elnök: Megállapította a határozatképessége (7 fő). Javaslatot tett a jegyzőkönyv vezetésre 

Hegymegi Ildikó, gazdasági vezető, valamint a hitelesítők – Kelemen Zsolt, MTSZ alelnök, 

Hodut János, Pest Megyei Tűzoltó Szövetség elnök – személyére. 

 

A jegyzőkönyvvezető, valamint a hitelesítők személyét az Elnökség tagjai egyhangúlag 

elfogadták 

 

1/2021 (09.17.) elnökségi határozat: 

 

A jegyzőkönyvvezető: Hegymegi Ildikó, jegyzőkönyv hitelesítők: Kelemen Zsolt MTSZ 

alelnök, Hodut János PMTSZ elnök. (7 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) elfogadva. 

 

Elnök: ismertette a javasolt napirendi pontokat. 
 

1. tájékoztató az előző azonos rendezvényt követő időszakról, így pl.: szakmai 

eredmények, pályázatok, rendezvények és 2021. II. félévi tervezett események, 

ünnepség, vezetői fórumok, stb. 

   Előadó: Elnök (szóbeli) 
 

2. tájékoztató az aktuális pénzügyi helyzetéről és az elszámolásokkal kapcsolatos 

kérdésekről  

   Előadó: Elnök, Gazdasági vezető (szóbeli) 
 

3. Egyebek. 

   Előadó: Elnök (szóbeli) 

 

Más javaslat nem hangzott el, a napirendi pontokat az Elnökség tagjai a kiegészítéssel 

egyhangúlag elfogadták. 

 

2/2021 (09.17.) elnökségi határozat: 

 

Az elnök által javasolt napirendi pontok (7 igen, 0 nem, 0 tartózkodással) elfogadva. 
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Napirendi pontok megtárgyalása következett. 

 

1. napirendi pont: Tájékoztató az előző azonos rendezvényt követő időszakról, így pl.: 

szakmai eredmények, pályázatok, rendezvények és 2021. II. félévi tervezett események, 

ünnepség, vezetői fórumok, stb. 
 

Elnök: tájékoztatójában kiemelte, hogy elsőként a pandémia helyzetben nyújtott nem 

hivatásos tűzoltók munkáját szeretné megköszönni az elnökségen keresztül. A honlapon 

folyamatosan megjelentek az eseményekről a hírek. A 150 éves évforduló kapcsán elmondta 

az eddig megvalósult eseményeket. A rendezvényeinket erre az évre a mindenki által ismert 

rendezvénytervvel készítettük elő, amely egy része tavaly, a pandémia miatt elmaradt.   

Az Országházba tavaly december 05-re tervezett rendezvény is elmaradt, így egy kisebb 

létszámú – csak az elismerések átadására szűkített – ünnepi rendezvény megtartását 

Lakiteleken tudtuk megoldani. A határon túli magyar vendégek meghívásával történő ezévi 

elismerés átadó ünnepséget október 09-én tervezzük, és ehhez a szervezést megkezdtük. 
 

A tűzoltó verseny a tavaly már két alkalommal történő újra szervezés után szeptember 03-05. 

között, a tatai Olimpiai Központban megvalósult. A tavaly Budapestre tervezett III. Kárpát-

medencei Önkéntes Tűzoltózenekari Találkozót is újraszerveztük, de már kecskeméti 

helyszínnel, és sikeresen, mintegy 300 zenész részvételével, 2021. július 16-18. közötti 

időpontban megvalósult. Ezek a rendezvények sokszoros munkát jelentettek valamennyi 

ebben résztvevő szervezőnek, az iroda munkatársainak, de problémamentesen sikerült végül is 

mindent megszervezni és lebonyolítani. Az ezévre áttervezett rendezvényekhez a szükséges, 

fel nem használt források biztosítása érdekében az átcsoportosítások még tavaly megtörténtek. 
 

Az állami támogatásokban sajnos nem sikerült elérni az emelésre kitűzött célokat, de még 

ebben az évben is megpróbál pozitív eredményt elérni. 

A pályázatoknak egy jó részéről is elmondható, hogy sikeresen tudtak pályázni az ÖTE-k és 

EU-s projektben is eredményesen sikerült részt venni, így pl. a BTSZ szervezésével. 

Technikai fejlesztések is voltak állami forrásból, pl. Amarok gépjárművek kerültek átadásra 

az ÖTE-k részére. A könnyű kategóriás gj. kialakításában tovább folytatódnak az 

egyeztetések, azok technikai paramétereiről. A holnapi szakmai napon lesz lehetőség pár 

eszköz megtekintésére is. 
 

Említést tett a megyék elnöki tisztségében történő változásokról is, így a BAZ megyei elnök 

személyében Varga András tű. alezredest, míg Csongrád-Csanád megyében Virágh Istvánt 

választották meg elnöknek a megyei küldöttek. 
 

A tájékoztatóhoz megkérdezte, van-e kérdés, hozzászólás. 
 

Dombrády László: országházi ünnepségről volt kérdése, a védettségi igazolások kapcsán. 
 

Elnök: a védettségi igazolások megléte az országházi protokollnak a része, ezek nélkül nem 

lehet belépni, amely vonatkozik a meghívóban is megjelöltek szerint, az indokolt esetben 

érkező kísérőkre is. 
 

Szemerády Zoltán: kérdezte, hogyan lehet megoldani a versenyre utazó versenybírók 

költségtérítésének finanszírozását, mert az a távolság és a több alkalom miatt már tetemes 

plusz költséget jelent a megyének. 
 

Nagy Sándor: ezt általában a küldő megye szokta finanszírozni és a távolság mindig az éppen 

aktuális versenyhelyszíntől függ minden megye esetében. Így egy-egy adott évben más-más 

megyék kerülnek távolabbra a versenyhelyszíntől. 

 

Az összefoglalót követően más hozzászólás, kiegészítés nem érkezett. 



3 

 

 

2. napirendi pont:  
 

Gazdasági vezető: ismertette az eddigi finanszírozott tevékenységeket, jelezte, hogy 

valamennyi kötelezettségünknek időben eleget tettünk, elmaradás nincs, a BM az állami 

támogatás első féléves részbeszámolóját ellenőrzi.  
 

Az elnök által is említett rendezvények elmaradásán túl az időbeni felhasználás a munka- és 

költségvetési terv szerint történik. Elmondta, hogy a megyei tűzoltó szövetségek közül az 

előző évhez képest kevés nyújtotta be az elszámolását, van számos olyan megyei szövetség, 

ahol késik az időarányos elszámolás, amelyhez hozzátette, hogy ez a részbeszámolók 

benyújtásának ellenőrzése kapcsán a jövőbeni támogatások emelésére vonatkozó 

kérelmünknél nem feltétlenül jelent pozitív elbírálást. 
 

Jelezte, hogy a még megvalósulásra váró feladatokhoz megvan a fedezet, részben az előző 

évből fennmaradó támogatásokból, illetve az állami támogatásból. 
 

Elnök: megerősített, hogy ezek az elmaradások sajnos nem segítik azon törekvéseit, amelyek 

a többletforrás igényünket alátámaszthatják. Jelezte, hogy van olyan pályázati lehetőség idén 

is, és még előre láthatólag lesz is, amelyben sikerülhet számos ÖTE-nek bekerülni, az ott 

kapott támogatás sokat jelenthet az ebből részesülők részére. 
 

A napirendi ponthoz kérdés nem érkezett, a napirendi pontot lezárták. 

 

3. napirendi pont: Egyebek 
 

Elnök: a BGA támogatásból a zenekari találkozó nem budapesti, hanem kecskeméti 

helyszínen történő megrendezése, így a kapcsolódó költségek csökkenése miatt fennmaradó 

összeg terhére, egy tűzoltó hősi halotti emlékhely megvalósítását tervezi, amelyhez a már 

eddigi egyeztetésekről, kezdeményezésekről tett említést. 

Az elvi támogatás mind a Miniszterelnökség, mind a BM részéről megvan. A fenti lehetőség a 

NÖRI előtt van, amelyet az engedélyezés esetén lehetne megindítani.  

A már elfogadott – műszaki, és egyéb más szempontok figyelembevétele után – a kialakított 

tervet meg fogjuk küldeni az elnökségnek is. 
 

Jelezte, hogy felvetődött kérésként, hogy 5 éves szolgálat után is legyen valamilyen elismerés, 

erre a javaslatok alapján valamilyen szalagsáv vagy kitűző kerülhetne kialakításra. 
 

Strázsai Zoltán: a szlovén mintára a szalagsávon lehetne egy kitűző is.  
 

Dr. Hegedűs György: az oklevél lenne szerinte az elfogadható, mint motiváló tényező.  
 

A megjelentek megvitatták a kérdést és az arányosság elve szerint oklevél lenne a megoldás, 

amelyhez is szükséges a szabályzat módosítása és annak küldöttgyűlés elé terjesztése. Ennek 

is van természetesen költségvonzata, ami az elfogadás esetén a mindenkori éves költségvetést 

is tovább terheli.  
 

Dr. Pimper László: esetleg javasolt lenne a korszerűsítés miatt a kitűzőre történő váltás a 

szolgálati érem helyett. 
 

Elnök: a javaslatokat – amennyiben azt az elnökség valamely tagja felvállalja – egy 

összeállított anyag alapján meg lehet tárgyalni és annak elfogadottsága esetén, a szabályzatok 

módosításával a küldöttgyűlés elé terjeszteni. 
 

Ezt követően a biztosítások kedvezményes kiterjesztéséről adott rövid tájékoztatót. 
 

Kelemen Zsolt: javasolja, hogy elfogadás esetén alkuszt nem kellene beletenni. 
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Dr. Pimper László: az önkéntesekre nem vonatkozna a jelenlegi változat, és ez így nem jó. 
 

Elnök: jelezte, hogy emiatt is többek között vissza lett küldve a tervezet a biztosító felé 

módosításra. 

 

Szünet következett. 

 

Elnök: felkérte Kelemen Zsolt BTSZ elnökét az EU-s pályázat helyzetének ismertetésére.  
 

Kelemen Zsolt: az EU-s projektről adott tájékoztatást, a honlapunkon történő látogatottság 

érdekében lehet regisztrálni is. A pályázati keretben van egy program, amiben pl. a bemutatott 

műanyag palack, illetve power bank is szerepel. 

Kiállításon olyan járművet is bemutatnak, amely egy felderítő terepjáró, amely bevetésével, 

ha arra nincs szükség, a többi erőt akár vissza is lehet vonni, így nem nagyobb létszám menne 

szükségtelenül egy-egy helyszínre. 

Távoktatási anyagok is készültek, mobil applikációval, gyors és széleskörű alkalmazásra 

teszik alkalmassá. Az önkéntesek azonnal kapnak értesítést, felhívást, amelyre egyénileg lehet 

jelentkezni. 

A szakmai napon kerül bővebb ismertetésre a kialakított jármű. 

A vegetációs tűz oltására a gyakorlatot is sikerül immár harmadszorra remélhetőleg 

megszervezni, 2 millió EU-s pénz érkezett erre a pályázatra. 
 

Elnök: megköszönte a tájékoztatást, amelyhez a szakmai napon még több információhoz 

juthatnak az érdeklődők. Felkérte Schäffer László urat, a MTSZ Tűzoltóverseny Bizottság 

vezetőjét az eddigi elvégzett és jövőbeni feladatok ismertetésére. 
 

Schäffer László: ismertette, hogy szeptember 03-05. között végre sikerült lebonyolítani a 

jelenlegi járványügyi helyzet miatti tavaly is és az idén is már kétszer előkészített, áttervezett 

versenyt. Ismertette röviden a verseny lebonyolítását és jelezte, hogy a gyerekek részére tábori 

olimpiát is meg lehetett valósítani.  

A versenyről a CTIF 2022. évi – a szintén áttervezett – olimpiára is sikerült kvalifikálni 

csapatokat. 26 csapat tudott versenyezni a bírókkal együtt kb. 330 fő vett részt a 

rendezvényen. A kisebb létszám ellenére – sajnos külföldiek nem tudtak jelen lenni a 

pandémia miatt – minden kategóriában voltak nevezések. 

Országos csúcs is született oltási gyakorlatban, ami az olimpián is, akár arany minősítésre is 

esélyes lehet. Jelezte, hogy a Richter önálló költségtérítéssel részt kívánna venni az olimpián 

Szlovéniában. Ismertette a delegálás feltételeit is.  

A cél lenne az ifjúság felkészítésének erősítése, a nemzetközi szövetségben való szereplés, de 

a hagyományőrzés miatt is fontos a tűzoltó versenysport. 
 

Varga András: megköszönte a szervezést, és bár a megyéjükben alacsony ezen tevékenység, 

ha van lehetőség a versenyeknek az ország különböző területein való megvalósításra, szívesen 

közreműködnének a szervezésben. Az ifjúságnevelés lenne a legfontosabb céljuk és hangsúlyt 

fognak fektetni rá. 
 

Strázsai Zoltán: szintén köszöni a verseny szervezést, a bírók is és a versenyzők is nagyon jó 

véleménnyel voltak a szervezésről. Elmondta, hogy szeptember 11-én megrendezésre került 

Zala megyében, Balatongyörökön a 2021. évi Kismotorfecskendő-szerelési Bajnokság 

egyetlen, egyben a 10 éve indult versenysorozat jubileumi futama. A versenyen 29 csapat 

nevezett, közülük négy felvidéki magyar tűzoltóság csapata is indult, így nemzetközi versenyt 

bonyolítottak a szervezők összesen 49 futam indításával. A rendezvényen a versenyzőkkel, 

családtagjaikkal és az érdeklődőkkel együtt kb. 800 fő vett részt. A versenyhez a MTSZ 

biztosította a kupákat, érmeket és a hangosítást. A ZMTSZ százezer, míg a BTSZ 

százhúszezer forinttal járult hozzá a rendezvény sikerességéhez, amelyhez a szervezők 

megköszöntek valamennyi támogatást.  
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Elnök: Megköszönte a tájékoztatót, és elmondta, hogy a tavaly elmaradt kismotorfecskendő 

és hagyományőrző versenyek is meg tudtak valósulni. Hozzátette, hogy ezek is az előző 

évben elmaradtak, mind a versenyző csapatok, mind a szervezők vonatkozásában komoly 

felkészülést és előkészítő munkát igényeltek, és azon túl érezhető, hogy a kapcsolatépítésben, 

hagyományápolásban is jelentős szerepük van. 
 

Tájékoztatta az elnökséget, hogy a már korábban is jelzettek szerint, a jövő évben a MRK-ban 

lejáró elnöki tisztségének betöltése vége után, jelenleg nem látja az utána következő időszak 

működési feltételeit. Bár még mindig a stabilizációt tervezi megvalósítani a MTSZ 

vonatkozásában, azonban erre még konkrét visszajelzést nem kapott. Javasolja a Választási 

Bizottság (VB) jövő év elején történő felállítását, amelynek részletes ismertetésére felkérte 

Dr. Hegedűs György ügyvéd urat, mondja el a lehetőségeket. 
 

Dr. Hegedűs György: röviden ismertette a VB-ba történő jelölés menetét, és azt követő 

munkafolyamatot. 
 

Elnök: felkérte a jelenlévőket az Egyebek napirendi ponthoz tartozó, további kérdések 

feltevésére. 
 

Hodut János: gjm. adó kérdéssel kapcsolatban jelzi, mint problémát, amennyiben más az 

üzembentartó és más a tulajdonos. Lehet-e ebben valamilyen formában előrelépni, hogy a 

jogszabály változással kiküszöbölhető legyen a helyzet? 
 

Dr. Hegedűs György: a polgárőrségnél is fennáll a probléma, de kérelmet írtak a BM-be 

azért, hogy meg tudják oldani a problémát. 
 

Hodut János: tűzoltás vezető képzéssel és parancsnoki képzéssel is problémák adódtak azok 

elindításával kapcsolatban. 
 

Balog László: köztestületi ÁSZ vizsgálat, Önkormányzati tűzoltóságok finanszírozása 

minimálbér emelésével ismét veszélybe kerülhet, javasolta az ÖTP-k részére használt 

gépjárművek esetleg külföldről történő beszerzését. 
 

Strázsai Zoltán: jelezte, hogy a falusi civil program keretén belül Zala megyében csak három 

civil szervezet nem nyert, de a legtöbb nyert, amelyet koordinált módon sikerült 

megvalósítani.  
 

További kérdés, javaslat nem érkezett, a napirendi pontot lezárták.  

A jelenlévők a felmerült témákban megvitatták a tapasztalataikat. 
 

Elnök: megköszönte a hatékony munkát, 19.05-kor lezárta az ülést. 
 

Kmf. 

 


